

Notat fra møde d. 7. August 2018

Deltagere: John Just Petersen / JJP - Jørgen Hansen / JH - Knud Erik Hansen/KH
Birgit Thomsen/BT- Annie Mortensen/AM- Peter Haugaard/PH-- John Olsen/JO –
Anders Jensen/AJ- Jørn Valentin Olsen/JVO

Afbud: Kirsten Schæfer/KS, Erik Frost Vanggaard/EFV, Knud Baltser/KB

Notat udarbejdet af: BT 8.agust 2018

1. Velkomst til Jørn Valentin Olsen

John bød velkommen til Jørn Valentin Olsen, som kort præsenterede sig.

2. Udveksling af telefonnumre og mailadresser

Liste medsendes dette mødenotat som bilag.

3.Konstituering af gruppen

Der var enighed om, at John Just Petersen fortsætter som koordinator, og at Birgit Thomsen fortsætter som sekretær.

I forhold til forslag der skal videresendes til instanser uden for gruppen, er der enighed om at fortsætte den hidtidige praksis med at sende forslag til hele gruppen, sætte en tidsfrist for forslag til ændringer. Er der ikke reaktioner ved tidsfristens udløb er det et signal om, at det pågældende indlæg er godkendt.

Der er ligeledes enighed om at deltagelse i møder med kommune eller øvrige offentlige myndigheder vil deltagelse fra gruppen afhænge af de kompetencer, som det enkelte gruppemedlem kan bidrage med. Deltagelsen fra gruppen kan derfor variere fra sag til sag.

Det blev besluttet, at navnet fremover vil være Beboergruppen Havnefronten. Ændringen skal signalere, at der er en tættere sammenhæng mellem ejer- og andelslejlighedsforeninger og gruppen, og at der i dette forhold er en styrkelse af gruppens mandat og opbakning, idet alle medlemmer er udpegede af de respektive foreningers bestyrelser.

John Olsen har udarbejdet forslag til gruppens officielle logo. Det tilrettes beslutning om navn og undertekst, hvorefter John Olsen sender en skabelon til alle medlemmer, således at det bruges af alle i forbindelse med skriftlig kommunikation.

4. Møde med politiet. Larm og høj musik på filmtorvet

Referater fra møder må ikke offentliggøres, idet politiet ikke ønsker at der skal være fokus fra pressen på det arbejde, der foretages i området.

Alle, der har fået invitation til at deltage anses for at være velkomne til mødet. Fra gruppen kan der være frafald, men det er ønskværdigt, at der er mindst 1 person fra hver forening til stede ved møderne.

Emner, der kan tages op ved det kommende møde, er:

- Afmærkning af cykelsti. Skiltning og den nuværende rute er ikke i overensstemmelse.
- Fart på havneområdet (biler og andre køretøjer)
- Isefjords Allé er præget af for stor hastighed.
- Afklaring af hvilken vigepligt, der gælder i forhold til Vejerhusstræde, Pakhusstræde og Strandstræde.

5. Lastbilkørsel vedr. højhusbyggeri. Skal gruppen anbefale en bestemt rute?

Knud Erik undersøger ved kommune, politi og bygherre, hvorvidt der foreligger beslutning om kørevej for de tunge køretøjer, der skal ind i området til byggepladsen.

Der forespørges bl.a. om der er pligt til at lægge køreplader.

6. Byggeri på havnen. Havnereglement og skrotbåde.

Det blev endnu en gang fastslået, at det 17- etagers højhus overskrider den tilladte kvote på 950m/2.

Byggeriet ved siden af Fjordstjernen igangsættes primo 2019. Af prospektet fremgår det, at der etableres en kanal i Brostræde fra Isefjords Allé til havnekajen. De kommende ejere af lejlighederne skal betale et beløb, således at der betales ca. 1,5 mio. kr. til formålet. Bygherren ønsker ikke, at der anlægges et spejlbassin.

Gruppen er enig om, at der ikke kan være forskel på hvilken løsning, der skal vælges på siderne af Isefjords Allé. Der skal være samtidighed i anlægsprojektet. Gruppen kan godt acceptere en kanalløsning, som er lokalplanens oprindelige forudsætning.

7. Kommunal havnegruppe

Kommunalbestyrelsen har nedsat en havnegruppe, hvor det udelukkende er politikere, der er deltagere.

Michael Suhr har over for John Just og Birgit Thomsen givet tilsagn om at mødes med gruppen, såfremt der er bidrag fra os til projektet.

Der var enighed om at invitere Michael Suhr til gruppens næste møde. John Just inviterer Michael Suhr på gruppens vegne.

Temaer er: Forslag til udnyttelse af arealet på Ny Hage. På mødet i dag blev nævnt hotel, svømmehal med vandlandsfaciliteter, hotel m.v. Endvidere ønskes en orientering fra Michael Suhr om den overordnede planlægning og tidshorisont for politikernes konkretisering.

Gruppen vil endnu en gang fremføre ønsket om aktiv deltagelse i Havnegruppen.

Der arbejdes videre med konkretisering af ideerne ved næste møde. Forinden bedes alle gruppens medlemmer overveje ideer. Således vil visionsplanen fra 2013 blive opdateret.

8. Læserbreve og parkering langs Havnevej

Flere af gruppens medlemmer har skrevet læserbreve, sendt breve til politikere m.v. Desværre må det konstateres, at der ikke har været den store respons.

Knud Erik Hansen har skrevet det seneste indlæg med et åbent brev til John Harpøth. Der er enighed om, at såfremt Harpøth ikke svarer rimelig hurtigt, bringer Knud Erik Hansen sagen videre til borgmesteren.

Som en ekstra indsats for at undgå p-pladserne ved Havnevej, vil gruppen stå bag en demonstration ved det kommende kommunalbestyrelsesmøde den 28. august.

Anders Jensen udarbejder forslag til drejebog, information til beboerne, anmeldelse af demonstration. Repræsentanter for de respektive foreninger sørger for opslag i opgange. Et opslag i hver postkasse samt advisering på foreningernes hjemmeside.

9. Opfølgning af ansøgning om 20.000 kr. til spejlbasin

Birgit Thomsen har rykket for svar i dag. Har fået tilbagemelding fra borgmesterens sekretær 2

Erindringspåmindelse er lagt ind i Birgit Thomsens kalender, således at der går kortere tid mellem rykkerne.

10. Udvikling Ny Hage

Som nævnt under dagsordenens pkt. 6, vil gruppen arbejde videre med forslag til mulige løsninger.

11. Eventuelt

Peter Haugaard præsenterede et forslag til en metode, der på kunstnerisk vis skal vise bilister og andre motoriserede trafikanter, at der ikke er adgang til kørsel på havnefronten. Ideen går ud på at placere kuber med lys i. I de enkelte kuber skal der udstilles forskellige kunstværker. Holbæk Art skal inddrages i projektet.

Kunstværkerne placeres såvel på havnefronten som på vejene langs Havnevej.

Anders Jensen orienterede om at Pakhusene var blevet præsenteret for en regning for de nye bestemmelser om personoplysninger. Sagen var ikke afklaret endnu. Dokhuset havde betalt for ændringen. Øvrige foreninger har ikke på nuværende tidspunkt fået præsenteret et krav.

12. Næste møde

Næste møde afholdes den 25. september kl. 15.00 i Fjordstokkens fælleslokale. Der kan blive tale om ændret tidspunkt, såfremt Michael Suhr ikke kan deltage på det pågældende tidspunkt.